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Spiker
A kada je reč o izvozu, sudeći po rezultatima u prva dva meseca, Srbija ima čemu da se nada. Izvoz je
bio skoro 34% veći nego u istom periodu prošle godine, uvoz porastao nepunih 7%. Problem je što su
osnovica poređenja meseci i u kojima je pre godinu dana mraz paralizovao Srbiju.
Reporter, Mirjana Brajković
Za prva dva meseca ove godine  izvoz poljoprivrednih  i prehrambenih proizvoda bio  je 2% ili 7 miliona
dolara manji nego početkom prošle godine. Istovremeno, uvoz iste robe veći je od 37%.
Vojislav Stanković, Privredna komora Srbije
Mi sad plaćamo cenu suše i smanjene proizvodnje u poljopirvredi za 17.5%. Drugi faktor svakako je i ova
pojava aflatoksina, još se držimo onog tehničkog propisa od 0.5 i nemamo mogućnost izvoza mleka.
Svetlana Glumac, Danube Foods grupa
U samom jeku afere, znači u njenoj kulminaciji, izvoz je potpuno stao. Sada je situacija nešto bolja, mi u
te zemlje izvozimo ali te zemlje dodatno kontrolišu naše mleko na granici.
Reporter, Mirjana Brajković
Kada  je  pre  mesec  dana  podignuta  granica  aflatoksina  u  mleku,  Ministarstvo  poljoprivrede  je  to
obrazložilo  potrebom  da  se  zaštite  proizvođači,  odnosno  prerađivači  mleka.  Ubrzo  je  iz  Vlade  stigla
informacija  da  ćemo  se  vratiti  na  evropski  standard od 0.05 grama po kilogramu,  ali  to  još uvek nije
učinjeno, a kada će, u Ministarstvu poljoprivrede nismo dobili odgovor.
Što pre,  to bolje,  kažu  stručnjaci. U protivnom, mogli  bismo da  izgubimo  tržišta na koja  tradicionalno
izvozimo mleko i druge prehrambene proizvode.
Ivan Nikolić, ekonomista
Ta grupa prehrambenih proizvoda gotovo jedina neto izvoznik. To znači da iz te grupe proizvoda mnogo
više  izvozimo nego  što uvozimo. Kada govorimo o  automobilima koji  odlično doprinose ovoj  sada  slici
izvoza,  moramo  da  znamo  da  je  veliki  deo  tog  izvoza  opet  posledica  i  uvoza,  jer  se  dobar  deo
komponenti i uvozi.
Reporter, Mirjana Brajković
Nikolić naglašava da  je dobro što  je proširen spisak  izvoznih proizvoda, ali smatra da narednih meseci
neće moći da se održi rast izvoza od 34% iz januara i februara.
Ivan Nikolić, ekonomista
Tako dobra slika je posledica onog potonuća u periodu iste godine koja se desila pre svega u februaru,
budući da smo  imali  izuzetno hladno vreme  i po  tom osnovu  i neradne dane  i  zastoj u celoj praktično
industriji.
Reporter, Mirjana Brajković
Najviše prodajemo u Italiji, Nemačkoj i regionu, i to drumska vozila, električne mašine i aparate, obojene
metale. Istovremeno, automobile smo najviše i uvezli, a slede prirodni gas, nafta i naftni derivati.
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